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ZÁZNAM  
z 20. zasadnutia Predsedníctva Agentúry na podporu výskumu a vývoja (P APVV)  

zo dňa 13.05.2025 

Prítomní členovia: 
RNDr. Imrich Barák, DrSc.; prof. M. Phil. Jozef Bátora, PhD.; Ing. Štefan Boháček, PhD.; 
doc. MUDr. Ing. RNDr. Peter Celec, DrSc., MPH; Dr. h. c. Ing. Peter Fodrek, PhD., hosť. prof.; 
PhDr. Eva Kowalská, DrSc.; Dr. Ing. Robert Mistrík; prof. RNDr. Peter Moczo, DrSc.; doc. Ing. 
Michal Puškár, PhD.; prof. Ing. Ján Šefčík, PhD.; Mgr. Robert Ševčík, PhD. 

Ospravedlnený člen: 
Ing. Mgr. Tibor Gregor; PhDr. Zdenka Mansfeldová, CSc; 

Riaditeľ APVV: 
JUDr. Stanislav Mydlo 

Tajomníčka predsedníctva: 
Ing. Alena Bokrošová 

Program zasadnutia: 

1) Predseda P APVV otvoril zasadnutie a privítal členov P APVV. 

2) Členovia P APVV schválili program zasadnutia. 

3) Členovia P APVV schválili záznam z 19. zasadnutia P APVV konaného dňa 11.03.2025 
v zmysle zaslaných pripomienok. 

4) Členovia P APVV potvrdili prerokovanie per rollam v nasledovných bodoch (UZN 1): 

a) schválenie znenia a vyhlásenia bilaterálnej výzvy SK-PL 2025 
b) schválenie znenia a vyhlásenia bilaterálnej výzvy SK-SRB 2025 
c) schválenie znenia a vyhlásenia bilaterálnej výzvy SK-MNE 2025 
d) vymenovanie členov do medzinárodného expertného panelu Prírodné vedy 2 Rady 

pre prírodné vedy 
e) odvolanie a vymenovanie členov do medzinárodných expertných panelov Rady pre 

technické vedy 
f) zrušenie súčasného medzinárodného expertného panelu Rady pre 

pôdohospodárske vedy a vytvorenie dvoch medzinárodných expertných panelov 
Pôdohospodárske vedy 1 a Pôdohospodárske vedy 2 spolu s návrhom na 
vymenovanie členov do týchto nových panelov 

g) odvolanie členov panelov Spoločenské vedy 1 a Spoločenské vedy 2 (z dôvodu ich 
preradenia do nového panelu), návrh na vytvorenie nového medzinárodného 
expertného panelu Rady pre spoločenské vedy – Panel Spoločenské vedy 3 spolu 
s návrhom na vymenovanie členov do tohto panelu a predsedu panelu, návrh na 
vymenovanie nových členov medzinárodného expertného panelu Spoločenské 
vedy 1 

h) vymenovanie nových členov do medzinárodného expertného panelu Humanitné 
vedy Rady pre humanitné vedy 
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i) vymenovanie nových členov do medzinárodného expertného panelu Lekárske vedy 
Rady pre lekárske vedy 

j) schválenie nových členov pre Medzinárodný expertný panel – Prírodné vedy 1 
a Medzinárodný expertný panel – Technické vedy 1 

k) schválenie nového člena medzinárodného expertného panelu RTV - TECH 4 

5) Riaditeľ APVV zhrnul informácie uvedené vo Výročnej správe o činnosti APVV za rok 

2024. Vyzdvihol niektoré úspechy, ktoré sa podarilo dosiahnuť v priebehu roku 2024 

a tiež niektoré problémové oblasti. Podarilo sa doplniť predsedníctvo agentúry o troch 

chýbajúcich členov a tiež boli doplnené rady agentúry v zmysle požiadaviek predsedov 

rád agentúry. Podarilo sa aplikovať možnosť presunu finančných prostriedkov pre 

riešiteľské organizácie, i keď narážame na komplikácie s tým súvisiace, ako sú limity 

verejných výdavkov v jednotlivých riešiteľských organizáciách a v tejto súvislosti 

čakáme momentálne na stanovisko MF SR. Podarilo sa vyhlásiť a tiež vyhodnotiť pilotnú 

všeobecnú výzvu na podporu mladých vedeckých pracovníkov VV MVP 2024 

hodnotenú medzinárodnými externými panelmi. Následne bola vyhlásená pravidelná 

všeobecná výzva VV 2024 s rovnakým typom hodnotenia. V tejto súvislosti bol 

v agentúre navýšený počet zamestnancov s dobrou úrovňou ovládania anglického 

jazyka pre potreby komunikácie s členmi zahraničných expertných panelov. Agentúra 

tiež vyhlásila multilaterálnu výzvu DS-FR 2024, vedeckú bilaterálnu výzvu s Taiwanom 

a tiež mobilitné bilaterálne výzvy s Taiwanom, Francúzskom a po rokoch sa podarilo 

obnoviť spoluprácu aj s Maďarskom. Taktiež za pomoci VAIA boli agentúre navýšené 

finančné prostriedky a agentúra tak mohla podporiť viacej projektov vo vyhodnocovanej 

všeobecnej výzve VV 2023. Po dlhšej prestávke z dôvodu pandémie agentúra opäť 

zorganizovala výročnú konferenciu pre širokú verejnosť pod záštitou MŠVVaM SR, na 

ktorej bilancovala svoju činnosť a tiež v panelovej diskusii zástupcov predsedníctva 

a odborových rád prezentovala skúsenosti s novým typom hodnotenia a odpovedala na 

otázky verejnosti. Ohlas verejnosti na výročnú konferenciu bol pozitívny. Predseda 

APVV poďakoval riaditeľovi APVV a aj členom predsedníctva za ich prácu v roku 2024. 

Profesor Moczo vyjadril presvedčenie, že APVV by mala požiadať o navýšenie 

finančných prostriedkov na ďalšie obdobie, čo podporil aj podpredseda APVV a tiež 

doktor Boháček, ktorý upozornil, že rozpočet APVV je dlhodobo stagnujúci a nereflektuje 

ani mieru inflácie. Doc. Puškár informoval, že VAIA plánuje navyšovať finančné 

prostriedky pre APVV, čo však bude závisieť od viacerých faktorov a hlavne od 

schváleného spôsobu implementácie. Doktor Ševčík ako zástupca MŠVVaM SR 

uviedol, že to závisí aj od toho ako bude prijatý, resp. neprijatý nový pripravovaný zákon 

na podporu vedy a s tým súvisiace aj kompetencie APVV. Taktiež informoval, že sa 

pripravuje aktualizácia akčného plánu na podporu výskumu a vývoja, v ktorom by bolo 

vhodné navýšiť alokácie zo ŠR pre APVV. Doc. Puškár uviedol, že ak sa P APVV 

rozhodne a schváli uznesenie o nevyhnutnosti navýšenia finančných prostriedkov pre 

APVV do ďalších rokov a následne požiada Úrad vlády SR, tento sa tým bude zaoberať. 

P APVV hlasovaním schválilo znenie VS o činnosti APVV za rok 2024 (UZN 2). 
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6) Riaditeľ APVV vysvetlil hospodárenie APVV v roku 2024, navýšenie rozpočtu a s tým 

súvisiace predfinancovanie všeobecnej výzvy VV 2023 na ďalší rok 2025. Očakávané 

opätovné vyhlasovanie všeobecnej výzvy na podporu mladých vedeckých pracovníkov 

aj v ďalších rokoch žiaľ so súčasným rozpočtom nie je možné nehovoriac o navýšení 

alokácie na celú túto výzvu aj vzhľadom na veľký záujem riešiteľov. Úspešnosť projektov 

vo výzve VV MVP 2024 bola vzhľadom na nízku alokáciu len približne 10 %. P APVV 

hlasovaním schválilo znenie VS o hospodárení APVV za rok 2024 (UZN 3). 

7) Riaditeľ APVV vysvetlil informácie z Účtovnej závierky APVV za rok 2024. APVV nemala 

žiadne mimoriadne majetkové výdavky, úspešne boli financované  bežiace projekty 

a tiež odborní posudzovatelia projektov. Momentálne sú, z dôvodu limitov verejných 

výdavkov, riešené problémy s financovaním ústavov SAV a tiež príspevkových 

organizácií. P APVV vzalo na vedomie Účtovnú závierku APVV za rok 2024  (UZN 4). 

8) Riaditeľ APVV vysvetlil úpravy vecného zámeru a hodnotiacich kritérií verejnej výzvy 

VV 2025 – v zmysle pripomienok VAIA. P APVV hlasovaním schválilo znenie vecného 

zámeru a hodnotiacich kritérií verejnej výzvy VV 2025 (UZN 5). 

9) Riaditeľ APVV vysvetlil návrh na aktualizáciu predbežného plánu financovania v zmysle 

Záväznej metodiky VAIA. Doc. Puškár informoval, že VAIA plánuje upraviť 

a aktualizovať svoju záväznú metodiku. P APVV hlasovaním schválilo návrh na 

aktualizáciu predbežného plánu financovania v zmysle Záväznej metodiky VAIA 

(UZN 6). 

10) Riaditeľ APVV informoval o záujme zo strany Českej republiky o pokračovanie vo 

vedeckej spolupráci, je tiež záujem o navýšenie finančných prostriedkov na takúto 

výzvu. Tiež informoval o prioritách pripravovanej bilaterálnej vedeckej výzvy s Českom 

SK-CZ RD 2025 a vysvetlil návrh partnerskej strany zúžiť predchádzajúce 3 priority na 

2. Navrhli vyňať z priorít Biomedicínu a medicínsku biotechnológiu a ponechať len 

Informačné a komunikačné technológie a Materiálový výskum a nanotechnológie. 

P APVV hlasovaním schválilo ponechanie všetkých 3 pôvodných priorít (UZN 7). 

11) Riaditeľ a predseda APVV vysvetlili genézu projektu PP-COVID-20-0102, zodpovednej 

riešiteľky doc. MUDr. Alexandry Bražinovej, PhD., MPH, podaného vo výzve Podpora 

výskumu a vývoja so zameraním na zvládnutie pandémie koronavírusu a jej dopadov 

na obdobie rokov 2020-2021. Príslušná rada nemohla v zmysle platného zákona zmeniť 

svoje záverečné hodnotenie projektu, v zmysle ktorého bol projekt riešený na 

vynikajúcej úrovni, čo nezodpovedalo dosiahnutým výsledkom. Aby sa toto v budúcnosti 

neopakovalo APVV upravila nové zmluvy o poskytnutí finančných prostriedkov 

uzatvárané s riešiteľmi. Doktor Barák upozornil, že do budúcna by bolo vhodné, aby 

žiadatelia v žiadosti uvádzali aj svoje bežiace a staršie riešené projekty a ich výsledky, 

a to z dôvodu identifikovania prípadnej nadväznosti ich výskumu. Riaditeľ potvrdil, že 

toto pripravujeme na doplnenie do žiadostí v rámci pripravovanej verejnej výzvy VV 

2025. Doc. Celec vyjadril presvedčenie, že je potrebné upozorniť rady, že pri 

hodnoteniach projektov musia byť dôsledné, aby sa toto v budúcnosti neopakovalo.  
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Predsedníctvo vyslovilo nespokojnosť s výsledkami projektu riešiteľky doc. MUDr. 

Alexandry Bražinovej, PhD., MPH a rozhodlo, že dôrazne upozorní zodpovednú 

riešiteľku ako aj predsedu príslušnej rady na nedostatočnú úroveň projektu, vyzvali 

riešiteľku aby v budúcnosti upustila od účasti a pokračovania v APVV projektoch, pri 

ktorých nebude dosiahnutá deklarovaná kvalita výstupov. Predsedníctvo požiada 

predsedu príslušnej rady, aby rady pri záverečných hodnoteniach dôsledne kontrolovali 

výstupy, aby sa podobné prípady v budúcnosti neopakovali. Predsedníctvo poverilo 

predsedu APVV, aby listom komunikoval dotknutým osobám uvedené zistenia, 

upozornenia a požiadavky. 

12) Predseda APVV s potešením konštatoval, že Výročná konferencia APVV 2024 bola 

úspešná a navrhol v podobnom koncepte pokračovať aj v roku 2025. Členovia P APVV 

sa tiež zhodli, že by bolo dobré zachovať panelovú diskusiu a dať priestor aj ostatným 

predsedom rád APVV. Následne prebehla v Predsedníctve diskusia k pripravovanej 

Výročnej konferencii APVV 2025. 

13) Riaditeľ vysvetlil súčasný stav pripravovaného programu APVV – Podpora výskumných 

infraštruktúr, informoval o prebiehajúcich rokovaniach na MŠVVaM SR ohľadom jeho 

financovania a tiež návrh VAIA na zúženie/priorizovanie pilotnej verejnej výzvy v rámci 

nástroja 1.4.1. Podpora rozvojových projektov zameraných na financovanie výskumnej 

infraštruktúry v prioritných oblastiach inteligentnej špecializácie Programu APVV – 

Podpora výskumných infraštruktúr. VAIA navrhuje vyhlásiť pilotnú výzvu so zameraním 

na pokročilú robotiku. Členovia P APVV nesúhlasia s takýmto úzkym zameraním výzvy. 

Profesor Šefčík navrhol ako vyhodnocovacie kritérium stupnicu TRL - úroveň 

technologickej pripravenosti. Podpredseda APVV vyjadril názor, že úzke zameranie nie 

je vhodné, vhodnejšie by bolo vychádzať z RIS 3, kde sú definované TRL a zahŕňalo by 

to viacej vedných odborov. Doc. Puškár súhlasí s možnosťou nadviazať na 

5 existujúcich domén RIS 3. Profesor Moczo navrhol podporiť tie oblasti, v ktorých je 

Slovensko konkurencieschopné. Doktor Ševčík uviedol, že budovanie výskumnej 

infraštruktúry by malo byť zároveň magnetom pre talenty, a preto nie je vhodné zamerať 

sa len na jednu oblasť pokročilej robotiky.  

14) Rôzne 

a) Riaditeľ informoval o možných zmenách v poskytovaní štátnej pomoci v rámci 

návrhu Programu APVV „Podpora výskumných infraštruktúr“ a o nastavovaní 

pravidiel v spolupráci s Protimonopolným úradom.  

b) P APVV hlasovaním schválilo odvolanie člena medzinárodného expertného panelu 

Technické vedy 1, prof. Santiago Marco – ID 18733 z dôvodu, že odmietol hodnotiť 

žiadosti v rámci VV 2024 (pracovná vyťaženosť) (UZN 8). 

c) Predseda APVV informoval, že sa žiaľ z dôvodu pracovnej vyťaženosti nemôže 

zúčastniť valného zhromaždenia Science Europe konaného aj online dopoludnia 
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dňa 15.5.2025 a poprosil kolegov, či by ho mohol niekto zastúpiť. So zastupovaním 

súhlasil profesor Bátora. 

Uznesenia: 

UZN 1 Členovia P APVV potvrdili hlasovania per rollam uvedené v bode 4. 
UZN 2 Členovia P APVV schválili výročnú správu o činnosti APVV za rok 2024. 
UZN 3 Členovia P APVV schválili výročnú správu o hospodárení APVV za rok 2024. 
UZN 4 Členovia P APVV vzali na vedomie Účtovnú závierku APVV za rok 2024. 
UZN 5 Členovia P APVV schválili znenie vecného zámeru a hodnotiacich kritérií 

verejnej výzvy VV 2025 
UZN 6 Členovia P APVV schválili návrh na aktualizáciu predbežného plánu 

financovania v zmysle Záväznej metodiky VAIA. 
UZN 7 Členovia P APVV schválili ponechanie všetkých 3 pôvodných priorít 

pripravovanej bilaterálnej vedeckej výzvy s Českom - SK-CZ RD 2025. 
UZN 8 Členovia P APVV schválili odvolanie člena medzinárodného expertného panelu 

Technické vedy 1, prof. Santiago Marco – ID 18733. 

   ........................................... 
Zapísala:   Ing. Alena Bokrošová 
   tajomníčka predsedníctva 

   ........................................... 
Schválil:  Dr. Ing. Robert Mistrík 
   predseda predsedníctva 

V Bratislave dňa 13.05.2025 
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